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114. møde.  

Torsdag den 14. juni kl. 13. 

Første næstformand (Arnth-Jensen): Ud- 
salget angående forslag til lov om vurdering 
,og beskatning til staten af faste ejendomme 
har afgivet betænkning over nævnte lov- 
forslag. Eksemplarer er omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om 
ændring af lov om ferskvandsfiskeri har 
afgivet betænkning over nævnte lovforslag. 
Eksemplarer er omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om 
tillæg til lov om udlån til modernisering og 
rationalisering af erhvervsvirksomheder in- 
denfor landbrug, gartneri og frugtavl har 
afgivet tillægsbetænkning over nævnte lov- 
forslag. Eksemplarer vil blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 1 medlem af Danmarks National- 
banks repræsentantskab (i stedet for forsvars- 
minister Poul Hansen). 

(Jfr. tidenden sp. 5145). 

Valgt blev: Bundvad. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 1 stedfortræder for Johs. Chri- 
,stiansen til det i henhold til § 6 i lov nr. 74 
,af 15. marts 1934 om spiritus og gær nedsatte 
udvalg (i stedet for forsvarsminister Poul 
Hansen). 

(Jfr. tidenden sp. 5145). 

Valgt blev: Holger Larsen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
,ændringer i lov om kreditforeninger. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
-4960, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 755). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Udenfor tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Udvalgets ordfører (Chr. Rasmussen): 
Udvalget har efter anden behandling holdt 
et møde, og da enigheden om dette lovfor- 
slag ved anden behandling var af en lidt 
tvivlsom karakter, er de radikale og de 
socialdemokratiske medlemmer af udvalget 
gået med til en ændring af lovforslaget 홢 
en ændring, der også har fået tilslutning af 
de øvrige udvalgsmedlemmer og boligmini- 
steren, således at lånegrænsen for beboelses- 
ejendomme nedsættes fra 22 000 kr. til 
21 000 kr. 

Ændringsforslag nr. 2 er kun en naturlig 
konsekvens af de forhøjelser, som sker i 
lånegrænserne i forhold til den automatiske 
regulering, der hidtil har fundet sted, og 
som skal kunne fortsætte i tiden fremover. 

Jeg skal på hele udvalgets vegne anbefale 
de to ændringsforslag og lovforslaget til 
endelig vedtagelse. 

Boligministeren (Kjærbøl): Det er j 0 ikke 
almindeligt, at man får lejlighed til to gange 
at takke et udvalg for dets arbejde, men det 
kan jeg altså gøre i dette tilfælde. For anden 
gang takker jeg udvalget for dets arbejde 
og for dets enstemmige tillægsbetænkning. 
De deri indeholdte ændringsforslag kan jeg 
tiltræde. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn"; 
dringsforslagene. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer. 
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Første næstformand (Arnth-Jensen): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen, punkt 4, 
,,skal - jeg lade udgå, da der først i dag er af- 
givet tillægsbetænkning over det pågæl- 
dende lovforslag. 

Man gik da til: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
rafløsning og statens overtagelse af retten til 
fiskeri med ålegårde og andre særlige rettig- 
Jieder til fiskeri på søterritoriet. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4980, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 753). 

Der var stillet 5 ændringsforslag i til- 
lægsbetænkningen. 

Udenfor tillægsbetænkningen var der ikke 
홢 stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til for- 
handling. 

Udvalget ordfører (K. Axel Nielsen): Ud- 
valget har efter anden behandling holdt et 
møde, og i det blev man enig om 5 ændrings- 
forslag, der udelukkende har til formål at 
fjerne nogle skønhedsfejl af rent sproglig 
karakter. Jeg tror ikke, det er nødvendigt 

. nærmere at gennemgå disse ændringsforslag, 
som hele udvalget altså indstiller til ved- 
tagelse. 

Må jeg benytte lejligheden til at takke 
den højtærede fiskeriminister og mini- 
,steriets embedsmænd for den fortræffelige 
bistand, som både udvalget og i sin tid 
kommissionen har fået fra ministeriet. Det 
har været forbundet med et betydeligt ar- 
bejde at give de oplysninger, som både 
kommissionen og udvalget har ønsket, men 
-vi har altid fået dem, beredvilligt og i ud- 
mærket form. Jeg takker den højtærede 
fiskeriminister, og jeg lykønsker ministeren 
til det resultat, vi nu har i sigte. 

Jeg skal hermed anbefale både ændrings- 
forslagene og lovforslaget til vedtagelse. 

Fiskeriministeren (Chr. Christiansen): Jeg 
vil gerne kvittere for den tak, udvalgets 

ordfører, det ærede medlem hr. K. Axel 
Nielsen, har rettet til kommissionen og til 
fiskeriministeriets embedsmænd. Jeg på 
min side viL bringe en tak for det meget sag- 
kyndige og indgående arbejde, udvalget 
har udført, og det resultat, vi her i dag står 
overfor. Jeg er af den opfattelse, at lovgiv- 
ningsmagten her har været i stand til at 
løse et overordentlig vanskeligt, men tillige 
meget vigtigt spørgsmål, en løsning, som 
jeg tror vil komme til at spille en afgørende 
rolle for det frie fiskeri og for det danske 
fiskerierhverv som helhed. Med vedtagelsen 
af det foreliggende lovforslag løser vi i 
virkeligheden et spørgsmål, som i en åre- 
lang periode har stået på dagsordenen, uden 
at vi har haft mulighed for at løse det. Det 
er nu lykkedes, og jeg vil gerne takke ud- 
valget for dets bidrag til tilvejebringelsen 
af denne løsning; den betyder, at vi nu i 
dag ved tredie behandling kan stemme for 
ålegårdsrettens endelige afløsning. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene . 

Ændringsforslag nr. 1 - 5  
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 124 stemmer. 

Første næstformand (Arnth-J ensen): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
lempelse af beskatningen af merindtægt for 
skatteåret 1957-58. 

(Første behandling findes i tidenden sp; 
5007, udvalgets betænkning i tillæg B. 
sp. 757). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i be- 
tænkni-ngell. 


